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Evanghelia zilei de
sâmbătă: Slujitorul
nu este mai mare
decât stăpânul său

Comentariu la Evanghelia de
sâmbătă din săptămâna a 5-a a
Paștelui. „Slujitorul nu este mai
mare decât stăpânul său”. Isus
Se face slujitor al oamenilor,
fără teamă de Cruce,
participând cu iubirea Sa la
viața întregii omeniri.

Evanghelie (In 15,18-21)

În acel timp, Isus a spus discipolilor
săi:



„Dacă lumea vă urăște, să știți că pe
mine m-a urât înainte de voi. Dacă
ați fi din lume, lumea ar iubi ceea ce
îi aparține, dar pentru că nu sunteți
din lume, ci eu v-am ales din lume,
pentru aceasta vă urăște lumea. 

Amintiți-vă cuvântul pe care vi l-am
spus: «Nu este servitorul mai mare
decât stăpânul său». Dacă m-au
persecutat pe mine, vă vor persecuta
și pe voi; dacă au ținut cuvântul meu,
îl vor ține și pe al vostru. 

Însă toate acestea vi le vor face din
cauza numelui meu, pentru că nu-l
cunosc pe cel care m-a trimis”.

Comentariu la Evanghelie

În aceste zile L-am ascultat pe Isus
învățându-i pe ucenicii Săi despre
porunca iubirii frățești: ei trebuie să
urmeze exemplul pe care El Însuși l-a



dat, un exemplu care va face ca
lumea să-L cunoască și să-L
primească pe Isus și mesajul Său
mântuitor. Însă Isus îi avertizează
totodată și despre o forță contrară
acestei iubiri: ura, prezentă în lume.
El Însuși a fost ținta acestei uri, iar
ucenicii Săi vor fi și ei. Dar nu
trebuie să se mire și nici să se teamă.
Prigoana nu este semn de blestem și
nici motiv de resemnare, ci
dimpotrivă. Învățătorul le spusese
deja: „Fericiți sunteți când vă vor
ocărî, vă vor persecuta și, mințind,
vor spune tot felul de rele împotriva
voastră din cauza Mea. Bucurați-vă și
tresăltați de veselie, căci mare este
răsplata voastră în ceruri” (Mt 5,11).

Lumea, creată bună de mâinile
iubitoare ale lui Dumnezeu, a fost
afectată de influența celui rău și de
păcatele noastre, și pare să se
îndrepte spre prăpastie. Însă, mai
presus de toate, se află învățătura
mântuitoare a lui Cristos: dacă



ucenicii o vestesc cu fidelitate, lumea
va renunța la calea urii față de
Creatorul ei și va fi mântuită. Ne
umplu de speranță cuvintele lui Isus
către Nicodim: „Fiindcă atât de mult
a iubit Dumnezeu lumea, încât L-a
dat pe Fiul Său, unul-născut, ca
oricine crede în El să nu piară, ci să
aibă viață veșnică. Căci Dumnezeu
nu L-a trimis pe Fiul Său în lume ca
să judece lumea, ci ca lumea să fie
mântuită prin El” (In 3,16-17).

Într-adevăr, așa cum scria Sfântul
Josemaría, „non serviam al Satanei a
fost destul de fecund, - Nu simţi
impulsul generos de a spune în
fiecare zi, cu dorinţa rugăciunii şi a
operelor, un „serviam“ — te voi sluji,
îţi voi fi credincios! — care să
depăşească în rodnicie acel strigăt de
rebeliune?” (Drum, nr. 413). Isus ne
invită să fim martorii Săi în mijlocul
lumii, statornici în credință, speranță
și iubire. Iar dacă la un moment dat
vom experimenta respingerea



mesajului evanghelic, să ne amintim
cuvintele Învățătorului: „slujitorul
nu este mai mare decât stăpânul
său”, și făgăduința Lui nestrămutată:
„Celui care va învinge îi voi da să
mănânce din pomul vieții care este
în paradisul lui Dumnezeu” (Ap 2,7).
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